
PROTOKÓŁ NR XXVIII/13 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIE Ś W DNIU 

23 STYCZNIA 2013 ROKU 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 
3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 
5. Podsumowanie działalności Rady Gminy i Komisji Stałych za 2012 rok 
6. Plan kontroli Komisji Rewizyjnej na 2013 rok- podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2013 rok. 
7. Plan pracy Rady Gminy na 2013 rok- podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu 

pracy Rady Gminy Reńska Wieś na 2013 roku. 
8. Przedstawienie planu pracy Komisji Finansowo- Gospodarczej na 2013 rok. 
9. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2013 rok, 
- w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Reńska Wieś, 
- w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXVI/165/12 w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Reńska  Wieś, 
- w sprawie dalszego wydzierżawienia sali gimnastycznej w Mechnicy, 
- w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 

rok dla Gminy Reńska Wieś, 
- w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Reńska Wieś na 2013 rok. 
10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
11. Zapytania i interpelacje. 
12. Zamknięcie obrad. 
 
Obecni na posiedzeniu wg dołączonych do protokołu list obecności. Obecnych 14 radnych 

ze statutowego składu 15 radnych. 

Obrady XXVIII sesji rozpoczęto o godz. 1400 w sali obrad Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi. 

Ad. 1 Otwarcia XXVIII sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy- Krystian Flegel, który powitał radnych, Wójta Gminy- Mariana 

Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik Gminy- Reginę Słociak, 

Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską, sołtysów, zaproszonych gości, następnie stwierdził 

prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku 

obrad. 

Wójt Gminy- M. Wojciechowski wnioskował o wprowadzenie do pkt. 9 porządku obrad 

projektów uchwał: 

- w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Śląska Opolskiego w Opolu- w 

związku ze zmianami w składzie gmin członkowskich, 
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- w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiących własność Gminy Reńska Wieś 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Marii Magdaleny w Długomiłowicach. Chcieliśmy 

te działki przekazać nieodpłatnie. Okazuje się, że nieodpłatnie nie możemy ich 

przekazać, możemy sprzedać je parafii, natomiast Rada Gminy może zastosować 

bonifikatę. Proponuję bonifikatę 99%, żeby ta opłata była symboliczna. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie nad zmianą porządku obrad. 

Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za zmianą porządku obrad (14 głosów „za”). 

Ad. 2 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Wójtowi- M. 

Wojciechowskiemu, który przedstawił Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś 

za okres od 22 grudnia 2012 r. do 22 stycznia 2013 r. stanowiące załącznik do protokołu. 

Ponadto Wójt Gminy Reńska Wieś poinformował, iż: 

- od 28 grudnia jesteśmy właścicielami mienia po PKP, 

- Drogi Wojewódzkie będą realizować tylko zadania na drogach województwa opolskiego 

gdzie gmina dołoży 50% kosztów. Wszyscy od gmin chcą pieniądze, szpital, drogi 

wojewódzkie, policja. Tak właściwie tylko gmina nie ma do kogo się zwrócić. To jest za 

dużo roszczeń w stosunku do gmin, 

- w trakcie rozmowy z przedstawicielami Stowarzyszenia w Mechnicy wyszedł temat 

prowadzenia przedszkola. Stowarzyszenie zastanowić się ma nad prowadzeniem 

przedszkola, zobaczymy jakie będą tego wyniki. Gdyby Stowarzyszenie zdecydowało się 

prowadzić przedszkole to wtedy, przypomnę,  że zgodnie z procedurą do końca lutego 

będziemy proponowali państwu do podjęcie uchwałę o likwidacji Publicznego Przedszkola 

w Mechnicy, 

- Została uchwalona nowa Strategia Województwa Opolskiego i ta strategia zakłada 

istnienie aglomeracji opolskiej, czyli dużego obszaru wokół Miasta Opola i czterech 

obszarów miejskich wokół Miast Kędzierzyn- Koźle, Kluczbork, Brzeg i Nysa. Z tego, co 

w tej chwili z Ministerstwa Rozwoju Regionalnego słychać to pieniądze unijne w okresie 

przyszłym okresie 2014- 2020 mają być kierowane głównie na rozwiązywanie problemów 

w tych funkcjonalnych obszarach. Spotkanie przedwczorajsze skutkuje ustaleniem, że 

podpiszą list intencyjny, te Gminy które są członkami obszaru funkcjonalnego. Miasto 

Kędzierzyn- Koźle w imieniu tego obszaru złoży wniosek do Ministerstwa Rozwoju 

Regionalnego o wsparcie takich badań, analiz, planistycznych opracowań dotyczących 

najważniejszych problemów, które w tym obszarze występują. Jak te problemy będą 

zdiagnozowane to będzie można uzyskać pieniądze na opracowanie projektów na 



 3

rozwiązanie tych problemów, a być może później na wykonawstwo, bo tak zwykle po 

kolei jest. 

Wójt Gminy Reńska Wieś przedstawił zarządzenia podpisane w okresie międzysesyjnym, 

których zestawienie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 22 

grudnia 2012 r. do 23 stycznia 2013 r. zawiera następujące punkty: 

21.02.- udział w posiedzeniu Komisji Finansowo- Gospodarczej. 

W poczcie wpłynęły następujące pisma: 

- Ryszarda Kufki- Sołtysa Długomiłowic z dnia 10.01.2013 dotyczące rozpatrzenia skargi 

na Wójta Gminy Reńska Wieś, które Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel odczytał, 

- Ryszarda Kufki- Sołtysa Długomiłowic z dnia 10.01.2013, 

- Prezesa Związku Gmin Śląska Opolskiego dotyczące podjęcia uchwały w sprawie 

zmiany Statutu ZGŚO, 

- Kierownika Oddziału Kontroli i Skarg w Wydziale Nadzoru i Kontroli Opolskiego 

Urzędu Wojewódzkiego, które Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel odczytał. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos kolejno Przewodniczącym Komisji 

w celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w okresie od 22 grudnia 2012 

r. do 23 stycznia 2013 r. 

Komisje Rewizyjnej i Społeczno- Oświatowa w okresie międzysesyjnym nie miały 

posiedzeń. 

 Przewodniczący Komisja Finansowo- Gospodarczej- J. Majnusz: Komisja miała 

posiedzenie 21 stycznia. Pracowaliśmy nad planem pracy na przyszły rok i dokumentami 

finansowymi, zmianami budżetu na sesję. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Radny- M. Polanik: Skąd wypłynęła sprawa przejęcia przedszkola przez Stowarzyszenie, 

czy to od Gminy wyszło? 

Wójt- M. Wojciechowski: Stowarzyszenie wykazywało, że brakuje im pieniędzy na 

funkcjonowanie. Budżet, który został im zaproponowany na 2013 przez gminę,  w oparciu 

o uchwałę jest o dużo za mały niż ich potrzeby, więc zwróciłem się do nich z zapytaniem, 

czy nie byli by skłonni przejąć zarządzania również przedszkolem, bo na zarządzaniu 

przedszkolem mogą zaoszczędzić dużo więcej niż to, co im brakuje do utrzymania szkoły. 

Utrzymanie przedszkola w Mechnicy jest dość drogie. Są tam dwie nauczycielki, w tym 

jedna dyrektorka, obie są dyplomowane. To  wszystko powoduje, że to jest dość drogie 
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przedszkole. Od pewnego czasu na funkcjonowanie tego przedszkola dochodzą do mnie 

różne uwagi.  

Radna- V. Nabrdalik: Czy mieszkańcy byliby zainteresowani przejęciem przedszkola? 

Wójt- M. Wojciechowski: Stowarzyszenie musi chcieć, a nie mieszkańcy przejąć 

przedszkole. 

Radna- V. Nabrdalik: W związku z tym mogą wzrosnąć koszty. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nigdy koszty nie wzrosły jak stowarzyszenie prowadzi 

placówkę oświatową 

Radna- V. Nabrdalik: Mogą wzrosnąć opłaty za przedszkole. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie sądzę, stowarzyszenie, które składa się z mieszkańców 

sołectwa żeby podnosiło opłaty. Nie słyszałem o takim przypadku. 

Radny- J. Ludwig: To jest podobnie jak w szkole, póki są dzieci to przedszkole ma rację 

istnienia. Natomiast jak w stowarzyszeniu zabraknie chętnych do społecznej pracy to 

stowarzyszenie rozpadnie się i nie ma przedszkola. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jeżeli nie będzie stowarzyszenia to my z powrotem weźmiemy 

przedszkole do prowadzenia. Rozumiem, że może przyjść taki moment, że osoby 

działające w Stowarzyszeniu powiedzą, że mają tego dość, następnych nie będzie.  

Stowarzyszenie ma prawo swoją działalność zlikwidować i wtedy pytanie, co się dzieje z 

tym, co do tej pory funkcjonowało. Jest w Mechnicy budynek, sala gimnastyczna. Możemy 

wtedy rozmawiać, jak zrobić tak, żeby cała pedagogiczna obsługa nie funkcjonowała w 

dwóch budynkach. Hipotetycznie, całkiem mówię, można by zrobić przedszkole i oddziały 

1-3 w budynku szkolnym przy sali, tamten drugi budynek wyłączyć, resztę dzieci 

przewieźć gdzie indziej. To dzisiaj trudno rozważać takie rozwiązania. 

Radny- J. Ludwig: Ten mechanizm działa inaczej gdyby coś takiego stało ze szkołą, to 

nie ma odwrotu. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie ma obowiązku dalszego prowadzenia szkoły, co do 

przedszkola też niby nie ma obowiązku. Najbliższe przedszkole jest w Większycach, jest 

oddział w Poborszowie. W Mechnicy zawsze będzie 25 dzieci. Przewożenie całego 

oddziału do Poborszowa, po to żeby utworzyć tam dwa oddziały też nie ma sensu. Co do 

przedszkola to raczej nie widzę problemu. Są cztery roczniki przedszkolne. Mówi się, co 

raz częściej, że jak 6-letnie dzieci pójdą do szkół, żeby przedszkole zaczynać od 

dwulatków więc zawsze znajdzie się, w czterech rocznikach, 25 dzieci w tych 

miejscowościach. 
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Radny- B. Dembończyk: Gdzie są granice torów kolejowych, tych, które przejęliśmy? Jak 

daleko sięgają w stronę Polskiej Cerekwi? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Do rozjazdu Baborów na Nysę, przed Sukowicami. 

Przedstawię mapkę. 

W kwestii zarzutów dotyczących uchwały, prosiłbym radnych aby przeczytali art. 1 pkt 1 

KPA i zobaczyć czego dotyczy KPA. 

Radny- J. Kołkiewicz: Też dzwoniłem do kierownika Oddziału Kontroli i Nadzoru zaraz 

po tej sesji, na której rozpatrywaliśmy skargę. Kierownik powiedział, że faktycznie 

podlegało to decyzji Rady Gminy, ale mnie powiedział, że sprawa jest tego typu, że Pan 

Kufka ma rację. Powinien pan odpowiedzieć, że odpowiedź właściwa będzie za tydzień, a 

pan nie dotrzymał terminu. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Terminy zawarte w KPA dotyczą innych spraw. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Zgodnie z zapytaniem, z dotrzymaniem 

terminów przygotuję odpowiedź, która zostanie wysłana. Wydział Kontroli i Nadzoru 

rozstrzygnie to. 

Radny- W. Krybus: Eksmisja, jakich ludzi, to dotyczy, mieszkańców naszej Gminy. W 

której wsi oni mieszkają? 

Wójt- M. Wojciechowski:  W Łężcach. Jedna z rodzin podpisała umowę wstępną na 

kupno budynku, dała zaliczkę, zamieszkała potem nie doszło do podpisania umowy 

końcowej. Właściciel budynku poszedł do sądu i otrzymał nakaz eksmisji. Gmina musi 

zapewnić lokal socjalny, przy czym lokal socjalny to jest 5m2/ osobę. 

Ad. 5 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przedstawił informację o działalności Rady 

Gminy Reńska Wieś za 2012 rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks przedstawiła informację o działalności 

Komisji Rewizyjnej w 2012 roku, która stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik:  Założone były 23 

tematy, które w 100% zostały zrealizowane. Nie będę szczegółowo omawiać 

poszczególnych posiedzeń, ponieważ na każdej sesji szczegółowo przedstawiałam 

informację z każdego posiedzenia komisji. Frekwencja praktycznie była 100%. Z tego 

miejsca chciałam podziękować wszystkim państwu radnym, członkom komisji za rok 

wspólnej pracy. 

Przewodniczący Komisji Finansowo- Gospodarczej- J. Majnusz: Komisja Finansowo- 

Gospodarcza miała 10 posiedzeń samodzielnych i 3 wspólne. Tematy były zawsze 
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aktualne. Tak samo jak przedmówczyni, przedkładałem co sesję informację. Dziękuję 

wszystkim za uczestnictwo w posiedzeniach.  Frekwencja wynosiła ok. 90% 

Ad. 6 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks odczytała plan kontroli Komisji 

Rewizyjnej. 

Projekt uchwały Nr XXVIII/172/13 w sprawie przyj ęcia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2013 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXVIII/173/13 w sprawie przyj ęcia planu pracy Rady Gminy 

Reńska Wieś na 2013 rok 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Ad. 8 Członek Komisji Finansowo- Gospodarczej- W. Krybus przedstawił plan 

pracy Komisji Finansowo- Gospodarczej na 2013 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził 10- minutową przerwę w obradach od 

godz. 1500.  

Po przerwie obrady wznowiono od pkt. 9 porządku obrad. 

Ad. 9 Głosowanie nad projektami uchwał. 

Projekt uchwały Nr XXVIII/174/13 w sprawie zmiany w budżecie gminy na rok 2013, 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt uchwały. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Proponowane zmiany wynikają z tego, że w związku z 

nadwyżką budżetową, o której państwu mówiłem, że jeżeli taka będzie, będę proponował 

do podziału. Nadwyżka jest, i propozycje są następujące. Mówiłem, że ze wszystkich 

zadań, które są na tej rezerwowej liście, zadaniem priorytetowym będzie wymiana rur 

azbestowych w Długomiłowicach. Kosztorys inwestorski na wymianę rur tylko na ul. 

Długiej i Starej  jest na 1.600.000 zł. To jest kosztorys, który zakłada wykonanie tej 

inwestycji metodą wykopową, z zasypaniem, z zagęszczeniem do poziomu takiego, żeby 

można było odtworzyć nawierzchnię drogową i z odtworzeniem tej nawierzchni. Ostanie 

nasze inwestycje wodociągowe, realizowały firmy, które nie kopały, a wierciły bez 

naruszania nawierzchni drogowej. Myślę, że i takie firmy w tym przetargu będą 
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startowały. To powoduje, że inwestycja ta powinna być dużo tańsza. Proponuję żeby 

przeznaczyć 1.000.000 zł na to zadanie. Przypomnę, że ulica Stara i Długa to nie są 

wszystkie ulice z rurami azbestowymi pozostaje ich trochę ul. Kościelnej, Tarnowskiej, 

Parkowej i być może, że jeżeli po przetargu okaże się, że na realizację tego zadania będzie 

potrzebna mniejsza kwota, będziemy proponowali zwiększenie zakresu, żeby się uporać z 

tą inwestycją jak najszybciej. 

Drugie zadanie dotyczące dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Państwu mówiłem, przy 

uchwalaniu budżetu, że taki wniosek żeśmy złożyli. On nie jest jeszcze rozpatrzony. 

Będzie rozpatrzony prawdopodobnie do połowy lutego. Na etapie składania wniosku 

zadanie nie musi być w budżecie, ale na etapie jego zatwierdzania zadanie musi być w 

budżecie, to jest ta kwota 610.000 zł. Trzeba pamiętać, że dotyczy to dwóch zadań, jedna 

to jest droga dojazdowa do gruntów rolnych w Kamionce, a druga niedokończona ul. 

Żabnik na Dębowej.  

Trzecie zadanie dotyczy obiektów sportowych. Do 25 stycznia tego roku można składać 

wnioski na rozbudowę infrastruktury sportowej do Urzędu Marszałkowskiego. Złożymy 

taki wniosek. Mamy gotową dokumentację na budowę całego kompleksu sportowego w 

Reńskiej Wsi. Został wybudowany Orlik, przebudowana szatnia, wykonany częściowo 

parking przed szatnią, jest utwardzony ale nie ma tam kostki. Reszta dokumentacji 

obejmuje budowę trybun sportowych na 400 osób, budowę bieżni wokół boiska, 4-ro 

torowej, budowę 4, 5 stanowisk do rekreacji, ścieżki rekreacyjnej, wymianę ogrodzenia. 

Nie składamy wniosku na całość pozostających prac. Wniosek składamy na budowę 

trybun, dokończenie ogrodzenia i budowę urządzeń do rekreacji dla osób dorosłych. Jeżeli 

okaże się, że nie otrzymamy dofinansowania, bo jest dość duża konkurencja wtedy być 

może zakres tego zadania będę proponował zmodyfikować, to znaczy zmniejszyć. Tam 

jest dofinansowanie 30%.  

Ostatnie zadanie, dołożenie do remontu szkoły w Reńskiej Wsi na wymianę ogrzewania. 

Była zgoda Komisji, zgoda Rady na to zadanie. Trzeba do tego zadania dołożyć 60.000 zł. 

Kosztorys inwestorski jest na 70.000 zł netto, myślę, że po przetargu 60.000 zł brutto 

powinno starczyć. 

Ze względu na ten wniosek do Urzędu Marszałkowskiego, którego termin złożenia upływa 

25 stycznia, spotykamy się dzisiaj. To zadanie musi być pokazane w budżecie w 

momencie składania wniosku. 
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 Radna- V. Nabrdalik: W kontekście pisma pana Sołtysa Długomiłowic. Skoro pan 

Sołtys zwraca się z pismem do pana Wójta, to rozumiem, że te dwa, trzy lata temu ktoś z 

pracowników Urzędu Gminy zbierał pieniądze na tą wymianę rur azbestowych. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie. Pieniądze w Długomiłowicach zbierane były w roku 

1991, nie przez Gminę tylko przez Społeczny Komitet Budowy Wodociągów w 

Długomiłowicach. Wtedy Długomiłowice nie miały w całości wodociągów, miały w 

połowie sołectwa i to był stary wodociąg, ten azbestowy. Wtedy nawet tam, gdzie później 

budowano wodociągi w latach 94- 95 w Komornie, Poborszowie, Mechnicy wszędzie 

powstawały społeczne komitety budowy wodociągów. Takie były preferencje dla 

społecznych wodociągów przy korzystaniu z pieniędzy, które dawała Fundacja Rozwoju 

Śląska. Mieszkańcy zbierali te pieniądze. Jest prawdą, że potem społeczny komitet, jak 

został ogłoszony przetarg, wpłacił te pieniądze do budżetu Gminy i one weszły w koszty 

budowy inwestycji, natomiast to nie gmina zbierała te pieniądze. Podobnie było z 

telefonami i wieloma innymi inwestycjami w tamtym czasie, kiedy funkcjonowały 

społeczne komitety. 

Radny- W. Krybus: Czy jest wiadomym, że można składać wniosek dużo wcześniej? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Wnioski składa się co roku, natomiast termin składania jest 

różny.  Bywał lata, że do końca lutego, że do 15 lutego. W tym roku na początku stycznia 

otrzymaliśmy pismo, że do 25 stycznia jest termin. Te terminy są co raz bardziej skracane. 

Radny- W. Krybus: Czy jest to pewne, że zawsze na początku roku będą zbierane 

wnioski? Można do tego się przygotować. 

Wójt- M. Wojciechowski: Tak. Mamy przygotowaną dokumentację. Nie umiałem 

państwu powiedzieć w grudniu, że będziemy taki wniosek składali z tego względu, że nie 

wiedziałem jaka będzie nadwyżka, ile będzie pieniędzy. Dzisiaj mogę powiedzieć, że na 

taką kwotę nas stać, żeby złożyć wniosek, ale w grudniu nie byłem w stanie takiej wiedzy 

przekazać. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Chciałem zapytać odnośnie rur azbestowych 

w Długomiłowicach, pan Wójt powiedział, być może ja nie dosłyszałem. 1.600.000 zł na 

ul. Starą i Długą. Jeżeli, pan Wójt przewiduje, kwota wyjdzie ok. 1.000.000 to czy będzie 

jeszcze z tej puli w Długomiłowicach dodatkowe boczne ulice, wymiana rur azbestowych, 

czy już takiego zadania nie będzie? Załóżmy, że na ulicę Starą i Długą wychodzi 

1.000.000 zł. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Pieniądze są te, które są w budżecie, a nie te, które są w 

kosztorysie inwestorskim. 1.000.000 zł jest na zadanie. 
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Radny- B. Dembończyk: Czy dokumentacja na te ewentualne pozostałe drogi jest? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Dokumentacja jest na wymianę całości. Jeżeli powstaną jakieś 

oszczędności w ciągu roku to będę proponował państwu opracowanie dokumentacji na 

kanalizację sanitarną w Łężcach. Trzeba mieć dokumentację gotową. Mamy wyciągnięte 

mapy za 50.000 zł. W tym roku kończymy kanalizację dla Bytkowa i Pociękarbia. Mamy 

gotową dokumentację dla Komorna, którą zrealizujemy jak się nic złego w budżecie dziać 

nie będzie to prawdopodobnie w przyszłym roku Komorno będzie skanalizowane. 

Przygotowanie dokumentacji na skanalizowanie sołectwa trwa prawie rok. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXVIII/175/13 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXVIII/176/13 w sprawie zmiany uchwały własnej Nr 

XXVI/165/12 z   dnia 12 grudnia 2012 r. w   sprawie Regulaminu utrzymania 

czystości i   porządku na terenie Gminy Reńska Wieś. 

Wójt- M. Wojciechowski: Niedawno żeśmy uchwalali ten regulamin utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Reńska Wieś. Myśmy w tym regulaminie jako jedni 

z nielicznych na terenie województwa, bo większość gmin tego nie zrobiła, wpisali 

możliwość spalania resztek, pozostałości roślinnych. Powiem szczerze, miałem 

wątpliwości, czy to przejdzie, miałem nadzieję, że tak, jak w poprzednim regulaminie. 

Jako jedna z nielicznych gmin, mieliśmy możliwość do spalania w poprzednich latach. 

Natomiast w tej chwili ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, mówi w ten 

sposób, że jeżeli w gminie prowadzona jest segregacja odpadów biodegradowalnych to 

takiej możliwości spalania nie ma. W organie nadzoru, kontrolujący tego nam nie 

zatwierdzi, w związku z tym proponuję wykreślić drugie zdanie z punktu dotyczącego tego 

spalania. W międzyczasie Związek Gmin Czysty Region zwrócił się do wszystkich gmin 

członkowskich, żeby w regulaminach doprecyzować, tam gdzie jest mowa o segregowaniu 

szkła, żeby dopisać, że chodzi o szkło opakowaniowe, dlatego, że nigdzie tego nie było, a 

nie przyjmuje się szkła okiennego, ani innych szyb w workach, w pojemnikach do 

segregacji. Ponieważ takie problemy były już kiedyś, że ludzie tłukli szyby i wrzucali do 
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worków na segregację, a to nie podlega segregacji w worku. Można oddać ale nie w 

workach do segregacji, dlatego w tych wszystkich punktach regulaminu, których zapisy 

dotyczyły segregacji, dopisujemy szkło opakowaniowe, stąd te propozycje zmian. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał projekt uchwały, po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (10 głosów „za”). Radny- B. Dembończyk 

Głosował przeciw (1 głos „przeciw”), radni- W. Krybus, J. Ludwig, M. Polanik wstrzymali 

się od głosu (3 głosy „wstrzymujące”). 

Projekt uchwały Nr XXVIII/177/13 w sprawie dalszego wydzierżawienia sali 

gimnastycznej i kotłowni w Mechnicy 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXVIII/178/13 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 rok dla Gminy Reńska Wieś 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak odczytała projekt uchwały po czym zarządziła 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”). Radny- M. Polanik wstrzymał 

się od głosu. 

Projekt uchwały Nr XXVIII/179/13 w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Reńska 

Wieś na 2013 rok 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak odczytała projekt uchwały po czym zarządziła 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”). Radny- M. Polanik wstrzymał 

się od głosu. 

Projekt uchwały Nr XXVIII/180/13 w sprawie przyj ęcia zmiany Statutu Związku 

Gmin Śląska Opolskiego w Opolu 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały, po czym w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (13 głosów „za”), Radny- B. Dembończyk wstrzymał się od głosu. 
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Projekt uchwały Nr XXVIII/181/13 w sprawie sprzedaży nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Reńska Wieś Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 

Marii Magdaleny w Długomiłowicach 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały. 

Radny- B. Dembończyk: Jaka będzie kwota ze sprzedaży? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jest to 1%, więc poniżej 2.000 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (13 głosów „za”), Radny- J. Kołkiewicz wstrzymał się od głosu. 

Ad. 10  Protokół sesji Rady Gminy Reńska Wieś Nr XXVII/12 z dnia 21.12.2012r. w 

drodze zarządzonego głosowania został przyjęty przez radnych (12 głosów „za”). Radni- 

B. Dembończyk, M. Polanik wstrzymali się od głosu. 

Ad. 11 Zapytania i interpelacje. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Czy przyszło pismo Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej- od Pana Figasa w związku z OSP 

w Długomiłowicach? Strażacy wniosek napisali, spotkałem się z Prezesem, wręczyłem 

pismo, tam była prośba o dofinansowanie budowy garażu. Natomiast Pan Prezes 

stwierdził, że na to środków nie ma. Jedynie jest możliwość na wymianę kotła ogrzewania, 

grzejników, komina i rzeczy podobnych. Zostało uzgodnione, że wkładem własnym może 

być robocizna, ale o pieniądze, tu jest kwota do 50.000 zł musi wystąpić właściciel. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Na razie nic nie wpłynęło. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Mam pytanie odnośnie wodociągu przy ul. 

Naczysławskiej w Długomiłowicach. Słyszałem od mieszkańców, że są dwa czynne 

wodociągi, jeden jest z przodu przy ulicy, a drugi jest za. 

Wójt- M. Wojciechowski: Tak, są dwie nitki. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Bywają awarie, mieszkańcy się skarżą, jak to 

jest, że wszyscy są podłączeniu, oprócz jednej osoby. Czy można by było w jakiś sposób z 

tą panią, się dogadać, żeby Urząd Gminy dofinansował i zamknął tą nitkę z przodu? 

Wójt- M. Wojciechowski: Zobaczymy, jak będziemy robili przy wodociągach. 

Radny- M. Polanik: Mam pytanie do pani Radnej Powiatowej. Czy Powiat cośkolwiek 

myśli o inwestycjach, pt. naprawa drogi powiatowej, konkretnie dotyczy to naszej drogi? 

Czy Powiat, Rada Powiatu może odpisywać na pisma, jeżeli ktoś pisze, wnioskując, żeby 

coś było w budżecie? Od kilku lat nie ma odpowiedzi. Czy Pani radna powiatowa wspiera 

naszą inicjatywę żeby ta droga w końcu została poprawiona? 
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Radna Powiatu Kędzierzyńsko- Kozielskiego- Barbara Wołowska: Od tego momentu 

od kiedy droga została wykreślona, ja pisałam pismo, pan pisał pismo, na Radzie Powiatu  

zostało ono przedstawione. Pan Kryś odpowiedział, że z braku pieniędzy nie będzie 

wpisana. Była propozycja wpisania jej, jako jednej z pięciu propozycji do „schetynówek”, 

ale komisja infrastruktury, która nie zgadzała się z zarządem tą drogę wykreśliła, więc 

droga ta na pewno nie będzie robiona. Odpowiedział na to pismo pana Starosta, bo się do 

niego zwracałam i odpowiedział Powiatowy Zarząd Dróg. Panu odpowiedział pana 

Starosta, bo pan kierował do niego. Było mówione, że zostało odpisane. Droga na pewno 

nie będzie robiona, tylko będzie część z popowodziowych. Od strony promu tam część 

będzie robiona i to bardzo mały odcinek. Do „schetynówek” była kierowana aleja Lisa i 

chodnik w Bierawie. W tej chwili priorytetem jest most i będzie pierwszą i najważniejszą 

inwestycją. Nic się nie zmieniło do dwóch lat. Ta droga na pewno nie będzie brana pod 

uwagę. 

Radny- B. Dembończyk: Zaobserwowałem, że na Orliku grają zimą. Czy to nie ma 

ujemnego wpływu na trawę, czy przy użytkowaniu podczas niskich temperatur nie niszczy 

się murawa? 

Za-ca Wójta- J. Domek: Prezes został poinformowany, że w temperaturach powyżej 27 i 

poniżej -10, że w tych sytuacjach zakaz używania Orlika. Zobowiązałem opiekuna Orlika, 

żeby wystawił informację na Orliku, że nie jest wykorzystywany w tych sytuacjach. 

Radny- B. Dembończyk: Jak to jest, że jedni mieszkańcy są podłączeni do kanalizacji a 

inni nie? Są mieszkańcy, którzy nie są podłączeni, a kanalizacja jest. Chociaż mają 

możliwość to się nie podłączają. 

Wójt- M. Wojciechowski: Mamy wykaz osób, które nie są podłączone do kanalizacji 

sanitarnej. Takich osób w każdej miejscowości, gdzie jest wykonana kanalizacja sanitarna 

jest procent to nie jest większość, ale jest z różnych powodów. Najczęściej są to 

mieszkania opuszczone albo takie, których nie stać do podłączenia do kanalizacji. Czasami 

pomożemy komuś się podłączyć. W Większycach został zrobiony przegląd. Część była 

zadymiana. Znaleźliśmy podłączenie z rynien  w dwóch budynkach do kanalizacji 

sanitarnej. Będą konsekwencje wyciągane. Zakład Usług Komunalnych jest coraz bardziej 

przygotowany, kupił własną zadymiarkę i sukcesywnie będą kontrolowali. W pierwszym 

etapie wyznaczymy termin do podłączeni. Sprawy wyznaczania terminu do włączenia się 

do kanalizacji sanitarnej trafiły do sądów i sądy orzekły, że właściwie nie ma takiego 

przepisu prawnego, który by regulował w jakim terminie obywatel ma się podłączyć do 

kanalizacji sanitarnej. Być może, bo była taka wskazówka, że jednym z takich aktów 
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prawnych, w którym można to uregulować jest regulamin utrzymania czystości i porządku 

w gminie. Żadna ustawa, rozporządzenie ministerialne, żadne prawo nie określa tego 

terminu. Być może, jak ustalimy to z radcą prawnym, będę państwu proponował jeszcze 

zmianę do tego regulaminu, która będzie wprowadzała taki termin, jakiś termin rozsądny, 

w którym obywatel będzie miał obowiązek przyłączenia się do kanalizacji. Dopiero wtedy, 

kiedy on tego przepisu nie wypełni, wtedy będzie można egzekwować realizację tego 

przepisu. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plech: Słyszałem, że Gmina Głogówek wystąpiła z Czystego 

Regionu, tłumacząc się tym, że są za wysokie koszty. Czy te koszty Gminy Głogówek nie 

zostaną rozłożone teraz na nas, pozostałe Gminy? 

Wójt- M. Wojciechowski:  To nie za duże koszty przynależności do Związku tylko opłaty 

skłoniły Gminę do wystąpienia. Gmina Głogówek uznała, że jak nie będzie w Związku to 

będzie taniej. Skalkulowanie przez nich opłaty na 7 zł od osoby, myślę, że jest bardzo 

optymistyczne. Dzisiaj u nas koszty w naszej gminie, bo dokonałem takiej analizy 

wynoszą ok. 8,50 zł na osobę, wiec nie wiem skąd Gmina Głogówek skalkulowała sobie 

na 7 zł, zważywszy, że dochodzi w związku z nową ustawą, wiele obowiązków. Trzeba 

zorganizować punkt selektywnej zbiórki, segregowanych odpadów ma być o wiele więcej 

niż do tej pory było, bo trzeba uzyskać wskaźniki, żeby nie płacić kar. Uważam, to jest 

moje zdanie osobiste, że cena, która została ustalona, 12,5 zł jest z pewnym naddatkiem, 

ale 7 zł to jest zdecydowanie za mało. Myślę, że między 10 zł, a 11 zł te koszty w naszej 

gminie powinny wystarczyć. Zweryfikuje to przetarg. Jeżeli w Gminie Głogówek za miast 

7 zł, jak taką ustalą wyjdzie 8, 9 zł, kto w budżecie znajdzie pieniądze na dopłatę. Gmina 

Głogówek uważa, że dzisiaj 7 zł, bo tak zbierają od ludzi to wystarcza, a nie kalkuluje 

tego, że do zakładu komunalnego dopłaca setki tysięcy, a może i milion. Podam na 

przykładzie Gminy Bierawa, gdzie za odpady komunale płacą o wiele mniej, ale gmina 

dopłaca do komunalki  milion złotych. Wtedy można mieć 7 zł ale trzeba dopłacić, to nie o 

to chodzi. Gminy, które walczą o to żeby nie było przetargów, to są przeważnie duże 

Gminy. One mają swoje polityczne powody. 

Ad. 12 Zamknięcia XXVIII sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Reńska Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz.1620. 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 

 


